
ZASEDÁNÍ CHOVATELSKÉ KOMISE FCI 

 

Madrid, 24. únor 2024 

Začátek setkání v 9:00 hodin 

1) Seznam účastníků níže v tomto zápisu 

2) Přítomno je 17 hlasujících delegátů 

3) Zápis sepsala Viera Staviarska (kromě části, která se týkala volby předsednictva CHK, kterou 

sepsala Inga Cerbula) 

V úvodu účastníky Komise přivítal zastupující prezident CHK pan Nikola Smolič. 

• Představil agendu, která byla rozeslána všem účastníkům před konáním setkání 

AGENDA 

1. Volba předsedy, místopředsedy a tajemníka komise na další 2 roky. 

2. Schválení pořadu jednání 

3. Usnesení z posledního zasedání 

4. Budoucí plány, vize, poslání a činnost chovatelské komise 

5. Uznání vícebarevného pudla 

6. Varianta plemene ridgeback bez ridge a porušení FCI směrnic NO 

7. Uznávání rodokmenů od disidentských organizací v rámci FCI NO a duální registrace 

8. Porušení vnitřních pravidel FCI pro posuzovatele/chovatele (s licencí od určité organizace 

NO a chov pod jinou) - kapitola 8, článek 21 vnitřních pravidel FCI 

9. Registrace vrhů v jiné zemi 

10. Plán dalšího setkání 

 

Doplněno do agendy: 

• Informace o COD – Řádný legislativní postup (2023/0447), Evropský parlament (N. Smolič) 

• Souhlas/nesouhlas CHK s udělením titulu Veteran-CACIB kastrovaným psem (M. 

Panteleon, jménem Výstavní komise) 

• Ujasnění základních chovatelských pravidel – věkový limit, počet vrhů na feně během 

života, BOAS testy pro brachycefalická plemena. 

Doplnění agendy jednohlasně schváleno. Doplnění do bodu 2 agendy. 

 

1. Volby. 

• Na schůzi je přítomno 17 hlasujících delegátů. 

• Tři osoby se dobrovolně staly volební komisí: Norberto Barcos, Michelle Utke Ramsing, 

Bart Vandaele. 

• Na prezidenta jsou 2 kandidáti, Nicola Smolic a Jakko Boersma. Kandidáti v případě zvolení 

stručně shrnou své priority. Nicola Smolic byl zvolen prezidentem s 10 hlasy. Jakko 

Boersma získal 7 hlasů. 



• Jsou dvě kandidátky na viceprezidentku, Maria Cecarelli a Anna Morgan. Kandidáti v 

případě zvolení stručně shrnou své priority. Anna Morgan byla zvolena viceprezidentkou s 

13 hlasy. Maria Cecarelli získala 4 hlasy. 

• Na funkci tajemníka jsou dvě kandidátky Viera Staviarská a Inga Cerbule. Kandidáti v 

případě zvolení stručně shrnou své priority. Za tajemnici byla zvolena Viera Staviarská 11 

hlasy. Inga Cerbule získala 6 hlasů. 

• Volby jsou ukončeny s těmito výsledky: 

Předseda: Nicola Smolic 

Viceprezidentka: Anna Morgan 

Tajemník: Viera Staviarská 

 

2. A – Doplněno v agendě EU COD – Ordinary legistration procedure, EP 

N.Smolič upozornil na aktuální dokument Evropského parlamentu, který může zásadně ovlivnit 

chovatelské aktivity v Evropě. COD – Ordinary legistration procedur (2023/0447), Welfare psů a 

koček a jeho sledovanost. Dokument byl zaslán na všechny státní parlamenty. Každá členská 

organizace by se měla náležitě ke sporným bodům vyjádřit a zaslat připomínky. Požádal, aby se 

dané situaci všichni náležitě věnovali, začali pracovat na velmi úzkých vztazích s parlamentaristy v 

každé zemi. V Evropě sílí vliv extrémních aktivistů, kteří mají úzké vazby na parlament a mohou 

nejasnost situace zvrátit tak, že bude poškozen chov čistokrevných psů. 

 

2. B – Doplněno do agendy 

Komise pro výstavy požádala o vyjádření k problematice zadávání titulku CACIB - Veterán pro 

kastrované psy. 

Po dlouhé diskusi komise přijala rozhodnutí hlasováním 11 souhlasí / 4 nesouhlasí. 

Usnesení: 

Komise pro chov souhlasí se zadáváním titulu CACIB - Veterán pro kastrované psy. Souhlasí s 

předvedením psů ve třídě veteránů, ne v jiných třídách. CHK  žádá komisi pro výstavy, aby 

vypracovala jednoznačná pravidla na to, jak kontrolovat, že pes měl před kastrací obě řádně 

vyvinutá varlata. 

 

3. Budoucí plány, vize, poslání a činnost chovatelské komise 

Pro zlepšení komunikace je třeba vytvořit komunikační kanály, kde budou členové komise rychle a 

promptně sdílet informace, rady a vzájemně se informovat o měnící se situaci v jednotlivých 

zemích. 

Usnesení 

• Vytvořit komunikační UZAVŘENOU skupinu na FB pouze pro členy komise. Skupina bude 

mít přesně pravidla pro zajištění korektní komunikace. Bez možnosti sdílení mimo skupinu. 

• Revidovat a upřesnit pravidla svolávání, jednání a tvorby agendy meetingů. 

• Zrevidovat a upřesnit proces voleb do komise. 



Odpovědná: V. Staviarská 

 

Komise nemá vypracovány své krátkodobé a dlouhodobé cíle a poslání. Za tímto účelem se 

jmenuje pracovní skupina, která připraví návrh pro předsednictvo CHK. 

Odpovědná: V. Staviarská 

Chovatelská komise nemá funkční složku na webové stránce FCI. Je třeba připravit obsah a 

zpřístupnit informace na stránce. 

Odpovědná: V Staviarská 

 

4. Uznání vícebarevného pudla jakožto variety plemene pudl 

K tomuto tématu byla delší diskuse, která se týkala úrovně kvality jedinců, zdravotní kondice. 

Chovatelé pudlů negativně vnímají protichůdnost rozhodnutí ze strany francouzského 

chovatelského klubu v současnosti a v nedávné minulosti. Ne každý chovatelský klub obdržel 

informace, které byly předloženy francouzským chovatelským klubem o důvodu tohoto návrhu a 

o objasnění chovatelské vize o zařazení těchto jedinců do chovatelského programu. 

• Zástupce vědecké komise zdůraznil, že Vědecká komise návrh odsouhlasila. 

• O´Connor Ruth – Poukázala na dlouhodobou historii vícebarevného pudla, FR je země 

původu a jejich názor na jejich národní plemeno má být akceptován. 

Usnesení (Rozhodnutí přijaté volbou: 15 souhlasí / 2 se zdrželi) 

Chovatelská komise souhlasí s rozhodnutím Vědecké komise. Členům CHK je třeba rozeslat plné 

znění odůvodnění FR chovatelského klubu. 

Odpovědný: Maison Frederic 

 

5. Varianta plemene ridgeback bez ridge a porušení FCI směrnic NO 

Chovatelská komise obdržela vyjádření prezentované na The RR World Congress Health 

Committee, které poskytli FCI spolu s dopisem podepsaným 22 národních klubů chovatelů 

rhodéských ridgebacků (včetně Jižní Afriky a mateřského klubu ze Zimbabwe). Vyjádření bylo 

zasláno členkou CHK Orit Nevo (Izrael). 

Vyzývají CHK, aby nepřijímala žádné rozhodnutí, které by se odchylovalo od postoje národních 

chovatelských klubů a jejich zdravotní komise a žádným způsobem nepodporovali variantu bez 

ridge.  

Usnesení 

Chovatelská komise potvrzuje své rozhodnutí z roku 2019 a podporuje názor země původu. V 

současnosti není důvod, aby se CHK tímto zabývala. 

 

6. Uznávání rodokmenů od disidentských organizací v rámci FCI NO a duální registrace 

FCI má platné směrnice a předpisy. 



Usnesení 

Požádat sekretariát FCI přeposlání předpisů na všechny členy CHK. Zveřejnění na stránce ve složce 

CHK 

Odpovědná: V. Staviarská 

 

7. Do agendy zařazeno omylem 

 

8. Registrace vrhů v jiné zemi 

FCI má stanovena jasná pravidla o zákazu zápisu vrhu v jiné zemi, než ve které má chovatel trvalý 

pobyt. Přesto dochází k zápisům vrhů v jiných zemích. 

Často se jedná o obcházení pravidel z důvodu neakceptace předpisů pro chov v zemi, kde má 

chovatel trvalý pobyt. 

Množí se i zápisy takových vrhů v AKC a UK a zpětné žádosti o jejich zápis v domovské zemi. 

Takové jednání musí penalizovat stát, kde má chovatel trvalý pobyt. 

Usnesení 

• Chovatelská komise žádá sekretariát FCI o znovu přeposlání tohoto nařízení na jednotlivé 

členské organizace, žádat striktní dodržování a v případě jeho porušení daného chovatele 

penalizovat. 

• Požádat členské země, aby zkontrolovaly své rozhodčí pro exteriér, zda jejich licence 

rozhodčího je ve stejné zemi, ve které zapisují své vrhy a učinit nápravu a opatření v 

případě, že bude zjištěn nesoulad. 

Odpovědný: Nikola Smolic 

10. Plán dalšího zasedání F2F 

Komise pro chov FCI stanovuje stabilní termín svých zasedání do budoucna vždy 3. víkend v měsíci 

únor. 

Následující zasedání bude 22. 2. 2025 

Hostitelský stát bude určen dodatečně. Návrhy: Paříž, Budapešť, Řím. Zástupci těchto zemí zjistí, 

zda jejich NCO souhlasí s pořádáním zasedání a bude se na něm aktivně organizačně podílet.  

Pořadatel nahlásí rozhodnutí sekretariátu CHK co nejdříve. Prezídium CHK rozhodne o výběru 

hned po obdržení souhlasných stanovisek a bude své členy informovat. 

Odpovědné: Presidium CHK 

 

11. Různé 

• V chovatelských doporučeních v současnosti chybí odborné směrnice FCI. Tyto směrnice 

by měly odborně určit věkové hranice pro zařazení psa/feny v chovatelském programu, 

počet vrhů na fenu, interval mezi jednotlivými vrhy, stejně jako upozornění na omezení v 



případě císařských řezů. V zájmu zabezpečení welfare a předcházení možnému zneužívání 

feny v chovu je třeba vypracovat doporučení. Očekává se, že FCI bude etalonem směrnic o 

welfare.  

Usnesení: 

Chovatelská komise zřizuje pracovní skupinu pro vypracování návrhu. Členové pracovní skupiny: 

Macarena Pantaleón, Jussi Ivonne, Peter Fridriech, Viera Staviarská, Nikola Smolic, Anne Morgan. 

Zasedání skupiny bude předcházet online google dotazník s dotazy (vypracuje V.Staviarska). 

Dotazník bude zaslán formou linku na sekretariáty členských zemí. (rozeslán sekretariátem FCI) 

Odpovědný: V. Staviarská 

 

• Situace s brachycefalickými plemeny je velmi naléhavá. Je třeba ji řešit i formou normativů 

ze strany FCI, které by měly být mandatorní. V minulosti FCI iniciovalo T2T tréninky na 

vyškolení zástupců jednotlivých zemí. Mnoho zemí tuto možnost z různých důvodů 

nezaregistrovalo a tudíž nemají vyškolené ambasadory. Nyní je tato potřeba více naléhavá. 

Usnesení:  

Požádat FCI o iniciování dalšího školení pro BOAS test, aby se ho mohli zúčastnit další zástupci 

zemí. Je třeba požádat UK, nebo zjistit možnost, zda vytrénovaní účastníci předchozího školení 

mohou takové školení provádět také (Autorská práva) na základě toho školení realizovat. 

Odpovědný: Nikola Smolic v komunikaci s FCI, Peter Friedrich zjistit autorská práva 

 

• Na webové stránce sekce BC se mohou zveřejňovat pozvánky na odborné aktivity týkající 

se chovu (sympozia, kongresy, semináře). Členové CHK mohou iniciovat zasílání takových 

informací. Forma (velikost banneru a informace) budou po ověření sdíleny se členy CHK. 

Je třeba vzít na vědomí, že FCI nejprve ověří vhodnost a teprve poté takovou informaci 

zveřejní. (Informovala Anne Morga) 

Nástroje pro hodnocení DNA nejsou kompatibilní, což ztěžuje využívání výsledků při řízení 

chovu.  

Usnesení 

DNA testování a způsob využívání výsledků testů spadá do gesce Vědecké komise. Je třeba ji o 

problému informovat, aby se tím zabývala. Problém je třeba vysvětlit na příkladech, které se již 

uskutečnily. 

Odpovědný: Jakko Boersman 

• CHK má před sebou úkoly, při kterých je nutná kontinuální kooperace členů. Za tímto 

účelem bude vytvářet menší pracovní skupiny. 

Pro časovou kontinuitu se budou pořádat online kvartální kalibrační jednání. Jedná se o 

krátké online jednání pro kontrolu průběžných cílů. Účast na nich není povinná. Tato 

jednání nebudou mít za úkol přijímat závazná rozhodnutí, ale mohou vést k tvorbě 

agendy, návrhů, sdílení zkušeností a vytváření pozitivní kooperační komunikace. 



Nejbližší online jednání bude 16. května 2024 v 19:00 CET. Trvání přibližně 1 hodina, Zoom 

Odpovědný: Svolává Nikola Smolic, administrativní zabezpečení V. Staviarská, v případě 

technických problémů při spojení N. Smolic,  A.Morgan 

 

Zúčastnění s hlasovacím právem: 

Arkossi Beatrix - HU 

Barcos Norberto – Venezuela 

Boersma Jakko – Nederland 

Ceccarelli Maria – I 

Cerbule Inga - LV 

Friedrich Peter – DE 

Grasger Malou Regine Jeane – Lucemburk 

Jaussi Ivone – Switzerland 

Linnavue Nyman Seidi – Finland 

Maison Frederic – F 

Kirchbichler Heidi – A 

Morgan Anna - S 

Antaleon Macarena – Chile 

Smolic Nikola – Croatia 

Staviarská Viera – Slovakia 

Utke Ramsing Michelle – Denmark 

Vandael Bart - Belgum 

 

Správnost zkontrolovali: 

Nikola Smolic 

Anna Morgan 


